
        14. december 2008

I medfør af § 36, stk. 1, i Landstingets forretningsorden fremsætter jeg hermed 
følgende spørgsmål til Landsstyret: 

1. Hvilke visioner har Landsstyret for finansieringen af erhvervsudviklingen i 
Grønland, nu de kommunale erhvervsudviklingsselskaber i de nye 
storkommuner får flere kompetencer. Herunder udmøntningen af bl.a. de i 
finansloven vedtagne udgifter til erhvervsudvikling? 

2. Hvilke visioner har Landsstyret for erhvervsudviklingsselskaberne Greenland 
Venture og Grønlands Turist- og Erhvervsråds aktive deltagelse i den 
grønlandske erhvervsudvikling?

Begrundelse
Det er glædeligt, at Destination Avannaa i den kommende Qaasuitsup Kommunea vil 
få erhvervscheferne under sig, således at destinationsselskabet nu også skal 
beskæftige sig med erhverv. Herved opnås forhåbentligt et større synergieffekt ved at 
sammenlægge turisme- og erhvervsudvikling. Dette til glæde for erhvervet og 
indbyggerne i Nordgrønland. 

Den glædelige nyhed afføder dog et spørgsmål: Skal Grønlands Hjemmestyre i 
fremtiden udmønte erhvervsudviklingsmidler til de kommunale 
erhvervsudviklingsselskaber via servicekontrakter – eller skal kommunerne selv 
forestå finansieringen heraf. Herunder administreringen af bl.a. klippekortsordningen, 
produktudviklingsstøtten, garantistillelsesordningen m.v. 

Grønland imødegår i disse år en større omstrukturering af de indtægtsgivende 
erhverv. Der bliver flere landbaserede virksomheder, ligesom man er optimistisk med 
hensyn til mine- og råstofindustrien. Hvem vil forestå udviklingen af bl.a. 
følgeerhverv for disse? Tilpasning kræver stor fokus, hvis Grønland vil være med.

Landsstyrets svar ønskes modtaget inden udgangen af 10 arbejdsdage.
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